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ЗАПИСНИК 

 
са 13. седнице ИЗВРШНОГ ОДБОРА 

ЗАЈЕДНИЦЕ ЕЛЕКТРОТЕХНИЧКИХ ШКОЛА СРБИЈЕ 
одржане у Аранђеловцу 13.10.2021. године 

 
 
Председник Заједнице , Ђурађ Бањац је пожелео добродошлицу присутнима на 13. седници Извршног 

одбора у  Аранђеловцу. Поздравио уважене госте, проф.др Веру Петровић директорку АТУССа из 
Београда,директора Техничке школе „Милета Николић“, домаћина састанка и остале присутне чланове Извршног 
одбора Заједнице ЕТШ Србије. Драган Ранковић, директор Техничке школе „Милета Николић“, домаћин састанка, 
поздравио је све присутне, представио школу и сараднике са Академије струковних студија из Аранђеловца и 
пожелео свима гостопримство у Аранђеловцу. 

Након провере бројног стања, утврђено је да кворум за доношење одлука постоји ( присутно 23 чланова 
ИО), те је предложен и усвојен следећи дневни ред: 

 
ДНЕВНИ РЕД 

 
1. Усвајање Записника са претходнe седнице , 
2. Актуелности у средњем стручном образовању ( ЈИСП, Савез Заједница…) 
3. Доношење одлуке о чланарини у Заједници ЕТШ за школску 2021/2022 годину, у складу са 

финансијским планом Заједнице, 
4. Разматрање Правилника о реализацији практичне наставе и стручне праксе ( Савез Заједница),  
5. Разматрање иницијативе Филозофског факултета из Ниша, 
6. Текућа питања 

 
Тачка 1. 

 
 Једногласно је усвојен Записник са 12. Седнице новог сазива Извршног одбора, одржане у Ивањици 

02.07.2021. године, од стране Извршног одбора Заједнице ЕТШ Србије. 
 

Тачка 2.  
  

     Председник Заједнице Ђурађ Бањац је у оквиру актуелности средњег стручног образовања обавестио 
присутне о позиву упућеном представницима МПНТР и ЗУОВа и њиховом спреченошћу да присуствују састанку.  
    Потпредседник Заједнице Горан Станковић је све присутне упознао са активностима Заједнице у правцу 
разјашњавања грешака и нејасноћа у информационом систему ЈИСП. Известио је о одржаном састанку са 
представницима МПНТР и ЗУОВа, и о дељеном документу, који је прослеђен школама Заједнице са договореним 
препорукама и корацима. Због превеликог обима посла у ЈИСПу, закључак је да се Заједница обрати 
Министарству дописом да се за школске администраторе ЈИСПа предвиди новчана надокнада, такође да се 
одржи бесплатан семинар о администрирању ЈИСПа за школске администраторе и да школе кроз сарадњу дођу 
до правих информација. 

Председник Заједнице Ђурађ Бањац је обавестио присутне о садржају састанка Савеза Заједница у 
Београду и о закључцима. Председништво Заједнице је добила подршку Извршног одбора за даље активности 
везане за Савез. И  за Скупштину Савеза. 

Са актуелности из ЗУОВа, које је припремила и меилом доставила Заједници Маја Тодоровић упознати 
су присутни: 

a) Припрема обједињених Правилника о врсти и степену образовања наставника у свим подручјима 
рада 

b) Припрема матурских испита за образовне профиле: Електротехничар информационих 
технологија, Електротехничар рачунара, Електротехничар енергетике 

c) Активности у склопу пројекта Државна матура: мапирање образовних профила према научно 
стручним областима у високом образовању и смањење броја теоријских тестова у стручном делу 
стручне матуре (у овом тренутку сваки образовни профил има свој тест, број тестова у подручју 
рада Електротехника ће бити сведен на један, евентуално два на основу анализе, радни задаци 
остају исти) 

d) Секторско веће ИКТЕАЕ је усвојило стандард квалификација за Техничара телекомуникационих 
технологија 

http://www.zetss.edu.rs/


e) Од школске 2022/23 са новим планом и програмом наставе и учења крећу (за сада) Техничар 
мултимедије (замењује Електротехничара мултимедије) и Техничар телекомуникационих 
технологија (замењује Електротехничара телекомуникација). Уколико СВ ИКТЕАЕ усвоји 
стандард квалификација за Електротехничара електронике, радиће се и за тај профил нови план 
и програм 

f) Измене ЗОСОВ-а подразумевају (за сада је то предлог, до усвајања) промену статута у ЗВКОВ-у 
где се формира испитни центар за све испите у доуниверзитетском образовању и смањење 
обавезног броја оцена са 4 на 3 у средњој школи. 

 
У оквиру актуелности присутнима је активности из Секторског већа за ИКТЕЕиА предтсавио Соколовић 

Небојша. Упознао је школе са поступком за иновирање образовног профила Електротехничар за електронику на 
возилима. 

Марјан Иванов је известио са активностима Савета НОКСа и о усвајањеу специјалистичког занимања за 
обновљиве изворе енергије.   

 
Тачка 3. 
 
Председник Заједнице Ђурађ Бањац, упознао је Извршни одбор са финансијским планом Заједнице за 

текућу школску годину. Сагледавајући актуелно финансијско стање, предлог председништва Заједнице је да 
чланарина у Заједници у наредној школској години буде на нивоу претходне (90 динара * број одељења * 12 
месеци).  

Извршни одбор Заједнице је једногласно усвојио финасијски план и чланарину за 2021/2022 годину 
 
Тачка 4. 
 
Дискутовано је  о Правилнику за извођење практичне наставе и процентима у привреди и школи. 

Закључак који треба у име Заједнице доставити Министарству је да се у члану 30. Закона о средљем 
образовању обухват праксе ( проценат практичне наставе) у привреди дефинише у сарадњи школе и 
Регионалне привредне коморе. Могућности привреде се разликују регионално, те самим тим и обухват праксе је 
различит. 

 
Тачка 5. 

  
   Извршном одбору Заједнице је презентована Иницијатива Филозофског факултета из Ниша ( школе 
добиле у припреми седнице), у којем се тражи подршка Зајенице ЕТШ Србије, као и свих Заједница ( Савеза 
Заједница), да све стручне школе, са стручном матуром имају проходност ка свим факултетима. 
  Иницијатива Филозофског факултета из Ниша је једногласно прихваћена од стране чланова Извршног 
одбора Заједнице ЕТШ Србије.  

 
Тачка 6. 
 

У оквиру текућих питања Ђурађ Бањац је дискутовао о недостатку кадрова у школама, недостатку 
наставних средстава и приручника. Прочитан је допис Вукобрат Милана, у којем тражи подршку Заједнице у 
издавању приручника и макете за Основе електротехнике. У допису је наведено да Заједница нема трошкове 
као издавач. Извршни одбор је сагласан да Заједница подржи Вукобратов захтев и пријави се Министарству као 
издавач приручника и макете, без учешћа у трошковима. 

Кратер студио из Београда је представио своје мултимедијалне могућности и образовну понуду школама 
Заједнице. Договор је да секретар Заједнице, проследи мejл Кратера са свим појединостима школама 
Заједнице. 

 
 

 
 
ПРЕДСЕДНИК ЗАЈЕДНИЦЕ    

                
Проф Ђурађ Бањац   


